
 

Interpellation avseende EU:s tillgänglighetsdirektiv 

 

Till ansvarigt regionråd 

 

Den 28 juni 2025 ska EU:s tillgänglighetsdirektiv bli verklighet och därmed lag i medlemsländerna. 
Tillgänglighetsdirektivet avser biljettautomater för flyg, buss och tåg, e-handel, konsumentnära 
produkter, E-tjänster, betalterminaler samt flera andra områden. I dagsläget har regeringen tillsatt 
en utredning om direktivets konsekvenser och ett betänkande samt en lagrådsremiss ska förberedas. 
Tillsynsmyndigheter föreslås bli Myndigheten för tillgängliga medier, MTM, och Post- och 
telestyrelsen, PTS. 

 

I förarbetet till direktivet slås fast att offentlig sektor ska agera förtrupp även om mycket av det 
direktivet berör handlar om privat sektor. Enligt förslagen kommer kraven på tillgänglighet avseende 
digitala tjänster att vara högt ställda och stort ansvar åläggs tillverkarna och dem som konsumenten 
ingår avtal med. Utgångspunkten är att vad som brukar benämnas universell utformning ska vara 
vägledande och direktivet ska garantera en lägsta nivå avseende tillgänglighetsstandard.  

 

EU:s webbtillgänglighetsdirektiv är redan svensk lag och nu kan vi alltså förvänta oss stärkt 
lagstiftning på detta område med betydandeförbättringar som resultat för gruppen människor med 
funktionsnedsättning. 

 

Mot bakgrund av ovanstående vill jag fråga ansvarigt regionråd: 

- Hur ser beredskapen ut hos region Västmanland avseende följderna av att tillgänglighetsdirektivet 
blir svensk lag om tre år? 

- På vilket sätt ska regionrådet verka för att region Västmanland kan agera förtrupp i genomförandet 
av direktivet? 

- Vilka åtgärder vidtas redan nu avseende förbättrad tillgänglighet av regionens digitala tjänster, men 
även annat som omfattas av direktivet såsom biljettautomater och betalterminaler? 

 

 

Fredrik Stockhaus, V


